



Monday

April 13
Easter Weekday
Acts 4:23-31
Jn 3:1-8

Tuesday

April 14
Easter Weekday
Acts 4:32-37
Jn 3:7b-15

Wednesday

April 15
Easter Weekday
Acts 5:17-26
Jn 3:16-21

Thursday

April 16
Easter Weekday
Acts 5:27-33
Jn 3:31-36

Friday

April 17
Easter Weekday
Acts 5:34-42
Jn 6:1-15

Saturday

April 18
Easter Weekday
Acts 6:1-7
Jn 6:16-21

Sunday

April 19
Third Sunday
of Easter
Acts 3:13-15,
17-19
1 Jn 2:1-5a
Lk 24:35-48

*Saint Joseph and Precious Blood Parishes
Paroisses Saint-Joseph et Précieux-Sang*

Rev. Marc Piché – pastor / curé

Rev. Mr. Rick Jarvis – deacon / diacre

OFFICE

18318 County Rd 2,
Cornwall, ON. K6H 5R5
Tel: 613.931.1424 - Fax: 613.931.2428

OFFICE HOURS

Tuesday to Thursday
9am to 4pm

Web site: www.preciousbloodparish.ca

preciousblood@bell.net

saintjoseph@bell.net

Sacrament of Baptism

Kindly advise the pastor at least two months before the date of the celebration.

Sacrament of Marriage

The pastor would be please to meet those preparing for marriage one year before the marriage date. You must be registered and members of the parish.

Sacrament of Penance

Before the Eucharistic celebrations or by appointment at the rectory.

Our Sick

We are always pleased to bring Holy Communion to the sick, to the elderly unable to come to church. Contact the pastor or the deacon.

Sacrament du baptême

S'adresser au presbytère au moins 2 mois avant la date de la célébration.

Sacrament du mariage

Le curé sera heureux de rencontrer les futurs mariés 1 an avant leur mariage. Vous devez être enregistré et membre de la paroisse.

Sacrament de pénitence

Avant les célébrations eucharistiques ou sur rendez-vous au presbytère.

Nos malades

Nous sommes toujours heureux d'apporter la Sainte Communion aux malades ou aux vieillards retenus à la maison. Adressez-vous au curé ou le diacre.

SECOND SUNDAY OF EASTER DEUXIÈME DIMANCHE DE PÂQUES

SATURDAY, April 11th

16h00 (Lancaster) **PRO POPULO**
17h30 (Glen Walter) **Roméo Marleau** par Lilliane & Fern



SUNDAY, April 12th

9h00 (Glen Walter) **Martin Vanoverbeek** by Therese Vanoverbeek & family
11h00 (Lancaster) **Adrienne Saucier** by Diane, Denise & Micheline

TUESDAY, April 14th

9h00 (Glen Walter) **Euclide & Gilberte Besner** par la succession

WEDNESDAY, April 15th CHARTWELL

9h30 (Lancaster) **Archille (Archie) Gaucher** par la succession

THURSDAY, April 16th

9h00 (Glen Walter) **Âmes du purgatoire** par Fleurette Leroux

FRIDAY, April 17th

9h00 (Lancaster) **ADORATION**
9h30 (Lancaster) **Sgt Marc Léger & Alice Léger** by Claire & Richard Léger

SATURDAY, April 18th

16h00 (Lancaster) **Alma Gibbard** par Denise, Carl, Collette & famille
17h30 (Glen Walter) **Alice Valade** par la famille Valade

SUNDAY, April 19th

9h00 (Glen Walter) **Aline Poirier** by Steve Poirier & family
11h00 (Lancaster) **PRO POPULO**

La *Joie de l'Évangile* du pape François est un document à découvrir pour la croissance de notre foi et de notre engagement dans le monde. Une série de quatre rencontres (repassage) vous est offerte dès le **13 avril, jusqu'au 7 mai, 2015**. Au choix, les lundis de 17h00 à 19h30 ou les jeudis de 11h30 à 14h00, dans la Salle Don Bosco, Agora (à côté de la salle de quilles Nativité). Coût : 7\$ pour les dîners du jeudi; 10\$ pour les soupers du lundi. Pour réserver votre place : 613-933-1138, poste 26 (Danielle D'Anjou-Villemaire) danielle@alexandria-cornwall.ca

Attention Motorcycle Enthusiasts... The fourth annual *Ride to the Father* will be taking place on **Saturday, May 16, 2015** beginning in Metcalfe. The ride is open to both men and women. The day begins with mass at 8:00 am at St. Catherine of Siena parish in Metcalfe, followed by a blessing of the bikes. The ride begins at 9:00 am sharp taking a scenic route through the Glengarry Counties and includes a visit to St. Raphael's Ruins. There will be refreshment breaks and stops for fellowship along the way. The ride ends back in Metcalfe with a BBQ. For pre-registration, please contact Maurice by Saturday May 9, 2015 at ephesians610niv@gmail.com. The pre-registration cost is \$20 per bike or \$30 on the day of the ride. For more information, please contact Maurice at 613-749-3940 or Guy Cote at 613-487-4163. Brought to you by the Band of Brothers Ottawa ministry.

Precious Blood PROJECTS pour Précieux-Sang



“Church furnace” PROJECT “Fournaise pour l’église”

Total cost \$ 31,527.00 Coût total

Total donations to date \$ 7,295.00 Donations à date

Left to collect \$ 24,232.00 Total à ramasser



“Microphones” PROJECT de “microphones”

Total cost \$ 6,288.00 Coût total

Total donations to date \$ 1,935.00 Donations à date

Left to collect \$ 4,353.00 Total à ramasser

La Joie de l’Évangile du pape François est un document à découvrir pour la croissance de notre foi et de notre engagement dans le monde. Une série de quatre rencontres (repas-partage) vous est offerte dès le **13 avril jusqu’au 7 mai, 2015**. Au choix, les lundis de 17h00 à 19h30 ou les jeudis de 11h30 à 14h00, dans la Salle Don Bosco, Agora (à côté de la salle de quilles Nativité). Coût: 7\$ pour les dîners du jeudi; 10\$ pour les soupers du lundi. Réservez votre place: 613-933 1138, poste 26 (Danielle D’Anjou-Villemaire) danielle@alexandria-cornwall.ca



Fête de la Divine Miséricorde le 12 avril à la co-cathédrale de la Nativité. Confession - 13h30 et célébration - 14h00. Pour information, contacter Gabriel au 613-933-6541 ou g.p.lalande@gmail.com. Bienvenue à tous!

Divine Mercy Sunday (Devotions)- Father Jerome extends an invitation to all who wish to partake, on **April 12th, 2015, from 3:00 – 4:00 pm** at St. Columban’s Parish. Note: Please receive the Sacrament of Confession prior.

“Chicken Dinner Fundraiser” for **Patrons of St. Columban Foundation** for the restoration of our historic St. Columban’s Church. This event is hosted by the Royal Canadian Legion Branch 297, on **Sunday, April 19th**, from 4:30 to 6:30 pm. Tickets are \$12 and are available at the parish office (during office hours), from Foundation members, Brian at 613-933-8353 and at the Legion. ALL ARE WELCOME!

Paroisse Ste-Thérèse-de-Lisieux planifie son prochain bingo, **le jeudi, 16 avril** dans la salle paroissiale. Lève-tôt à 18h30 et le bingo commence à 19h00. Montant à gagner est 900\$ plus les parties 50/50.

New Evangelization Summit 2015: Friday, **April 24th** from 6:30 pm to 9:15 pm – Saturday, **April 25th**, from 9 am to 4:45 pm, at the Agora Catholic Centre. Cost: \$65 includes lunch on Saturday. Speakers include: Scott Han, Ralph Martin, Patrick Coffin, Jo-Ellen Gregus, Fr. Michael Gaitley, Fr. James Mallon, Ken Yasinski and Michael Dopp. To register: www.newevangelization.ca. All are welcome. Target Group... 30-50 year olds.

Vente Expo Sale

Father Alphonse Yema invites you to a “Bake Sale”, on **Saturday, April 18, 2015** from 9:00 am to 4:00 pm in Glen Robertson. To rent a table, please call Gisèle at 613-525-1223. For information please call Father Yema at 613-874-2930.

Le Père Alphonse Yema vous invite à une «Vente de pâtisseries» le **samedi 18 avril 2015** de 9h00 à 16h00 à la paroisse St-Martin de Tours, Glen Robertson. Pour louer une table, contacter Gisèle au 613-525-1223. Pour information, P. Yema 613-874-2930.

Knights of Columbus St. Francis de Sales is having a "Roast Beef Dinner" on **Thursday, April 16th, 2015** in the Parish Hall, from 4:30 – 5:30 pm. Cost: Adults \$10.00, Children \$5.00.

NEXT THEOLOGY ON TAP – April 17th at 8:00 pm at Best Western. Our guest speaker, Ms. Michelle Boulva (Catholic Organization for Life and Family) from Ottawa will speak on Euthanasia & Assisted-suicide, a hot button topic! Info: fquilmette@alexandria-cornwall.ca.

PROCHAINE RENCONTRE DE THÉOLOGIE "EN FUT" – le 17 avril – 20h00 au Best Western. Notre invitée, Michelle Boulva (Organisme catholique pour la vie et la famille) fera une présentation sur un sujet chaud, « l'euthanasie et le suicide assisté! Info: fquilmette@alexandria-cornwall.ca.

Ultreya Diocésaine pour tous les Cursillistes, le **mardi, 21 avril, 2015**, dans la salle paroissiale de Sainte-Thérèse-de-Lisieux. Accueil: 19h00 - Début: 19h30 – Cursillistes, venez fraterniser et vivre notre trépiéd: Prière, Étude et Action. Nous vous attendons en grand nombre!

April Bishop's Pix - This month's movie is "October Baby". The movie will screen at the Port Theatre from **April 26th to 30th** at 7:15 each evening. There will be matinées on Monday and Wednesday. Wednesday evening the movie will be shown with French sub-titles. Prior to select screenings, Dale Barr of Pro-Life Cornwall will give a short talk about the upcoming March for Life.

Treasures of the Diocese: April 18th to 30th, 2015 - To mark its 125th anniversary, the Diocese of Alexandria-Cornwall is presenting an exhibition of more than one hundred historical artifacts from around the Diocese. Treasures of the Diocese will run April 18th to 30th in the chapel of the Co-Cathedral of La Nativité. The exhibition includes portraits, historic photos and documents, vestments, church vessels, and relics. The pieces include the crozier belonging to our first Bishop, a black onyx episcopal ring, a gift from King-George IV to Bishop Alexander MacDonell, the first bishop of Upper Canada, and a set of "fiddleback" chasubles that date back to the 1800s. The public is welcome daily from 1pm to 4pm with extended hours on Tuesdays and Thursdays to 8pm. Admission is free. For additional information visit our website at www.alexandria-cornwall.ca

Trésors du diocèse: 18 au 30 avril, 2015 - Pour marquer son 125^e anniversaire, le diocèse d'Alexandria-Cornwall présente une exposition de plus d'une centaine d'objets historiques de partout dans le diocèse. « Trésors du diocèse » se déroulera du 18 au 30 avril dans la chapelle de la co-cathédrale de La Nativité. L'exposition comprend des portraits, des photos et documents historiques, des vêtements, des accessoires liturgiques et des reliques. Les pièces incluent la crosse appartenant à notre premier évêque, un anneau épiscopal d'onyx noir, un cadeau du roi George IV à Msgr Alexander MacDonell, le premier évêque du Haut-Canada, et un ensemble de chasubles "fiddleback" qui remontent aux années 1800. Le public est bienvenu de 13h00 à 16h00 quotidiennement avec des heures prolongées les mardis et jeudis jusqu'à 20h00. L'entrée est gratuite. Pour plus de renseignements visitez notre site web à www.alexandria-cornwall.ca

Journey to Poland – A Pilgrimage of Prayer – Hosted by Divine Mercy Apostolate – September 27 to October 7th, 2015. For more information, contact pilgrimagepoland2015@gmail.com or 613-419-1224 and leave a message.

There's a season for beginnings when the world is fresh and new, when we shape our dreams of all the things we plan and hope to do. A season for maturing when we think and work and grow, and a season for the harvesting of all we've come to know. And each successive season grows richer than the last, as treasures of the present add to memories of the past.

Anon.